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Orientering om supplerende oplysninger til Justitsministeriets besva-

relse af 12. april 2019 af spørgsmål nr. 475 (Alm. del) fra Folketingets 

Retsudvalg om våbenbeslaglæggelser ved grænsen

I forbindelse med besvarelsen af spørgsmål nr. 338 (Alm. del) fra Folketin-

gets Retsudvalg af 4. marts 2019 oplyste Justitsministeriet, at Rigspolitiet 

havde oplyst, at der i perioden fra den 4. januar 2016 til og med den 31. de-

cember 2018 er beslaglagt 2 ulovlige skydevåben som følge af grænsekon-

trollen. 

Justitsministeriet oplyste derefter den 12. april 2019 i besvarelsen af spørgs-

mål nr. 475 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg, at Rigspolitiet havde op-

lyst, at der ikke i perioden fra den 17. november 2017 til den 26. marts 2019 

er beslaglagt ulovlige skydevåben ved grænseovergangene langs den dansk-

tyske landegrænse, på banegårdene i Padborg og Tønder eller i færgehav-

nene Rønne, Rødby og Gedser.

 

Justitsministeriet er efterfølgende blevet opmærksom på, at det ikke i besva-

relsen af spørgsmål nr. 475 forklares, hvorfor antallet af beslaglagte ulov-

lige skydevåben er nedjusteret fra 2 til 0. 

Det kan i den forbindelse oplyses, at baggrunden for, at antallet af beslag-

lagte ulovlige skydevåben er nedjusteret fra 2 til 0 i besvarelsen af spørgs-

mål nr. 475, er en konkret sag, hvor Sydsjællands og Lolland-Falsters Politi 

den 9. november 2018 beslaglagde 1 stk. Glock 9 mm. pistol med tilhørende 

3 stk. magasiner samt 1 stk. AK47-riffel med tilhørende 20 stk. magasiner. 

Begge våben var imidlertid deaktiverede, og de sigtede var i besiddelse af 

deaktiveringscertifikater, hvorfor besiddelse af de pågældende våben ikke 

var ulovlig. 
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Det var indledningsvist uklart, hvorvidt der var tale om lovlige skydevåben, 

hvorfor våbnene, indtil efterforskningen af sagen var afsluttet, var registre-

ret som ulovlige. 

Derfor fremgik det af besvarelsen af spørgsmål nr. 338 (Alm del) fra Folke-

tingets Retsudvalg, at der var beslaglagt to ulovlige skydevåben. Politiet 

havde imidlertid på tidspunktet for besvarelsen af spørgsmål nr. 475 (Alm. 

del) konkluderet, at våbnene ikke var ulovlige, hvorfor det af besvarelsen af 

dette spørgsmål fremgik, at der ikke er beslaglagt ulovlige skydevåben som 

følge af grænsekontrollen. 

Justitsministeriet skal beklage, at alle relevante informationer ikke fremgik 

i besvarelsen af spørgsmål nr. 475 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg. 
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